

The main goal of the VIP4SME (Value Intellectual Property for SMEs) project is to sustainably enhance Intellectual Property (IP) support services to SMEs in order to allow them to understand the value of the intellectual capital they create and own, and to define strategies and management practices allowing them



to better turn this capital into commercial values and competitiveness. This challenge will be jointly addressed by 31 National Intellectual Property Offices (NIPOs) from EU member states and countries participating in Horizon2020 together with 22 local partners working in close cooperation with NIPOs and which are mostly business support providers (BSPs) having easy access to their local SMEs. Synergies with other IP stakeholders and especially international organisations (EPO, OHIM, Benelux Office for Intellectual Property, WIPO) will be created. Training contents, tools and IP support services specifically designed and corresponding to identified needs of SMEs will be adapted or newly created, managed and made available to all project partners, in order to serve the improvement of IP support in all participating countries. Through an implementation plan, defining quantitative objectives for each country, and a project organisation supporting all participants in the practical implementation of new IP training and IP services, it will be ensured that at least 3,500 SMEs will be reached by high value IP support activities. Communication activities, including via the joint innovaccess.eu website, will be either targeted toward the diffusion of specific information such as cross-border IP information and other relevant information on the business use of IP, or toward promotion of the services and activities made available by the VIP4SME project and benefiting directly SMEs.

GENERAL INFORMATION

Call	H2020-INNOSUP-2014-3				
Budget	3 M€	EU contribution	100%	Duration	48 months: 01/12/15-30/11/19
Coordinator	FRAUNHOFER GESELLSCHAFT ZUR FORDERUNG DER ANGEWANDTEN FORSCHUNG EV				
Partners	ASSOCIATION FRANÇAISE DES POLES DE COMPETITIVITE, LUXEMBOURG INSTITUTE OF SCIENCE AND TECHNOLOGY, BUSINESS UPPER AUSTRIA - OO WIRTSCHAFTSAGENTUR GMBH, DEUTSCHES PATENT- UND MARKENAMT, FRAUNHOFER GESELLSCHAFT ZUR FORDERUNG DER ANGEWANDTEN FORSCHUNG EV, PATENT OG VAREMAERKESTYRELSEN, MITTETULUNDUSUHING EESTI INTELLEKTUAALOMANDI JA TEHNOLOOGIASIIRDE KESKUS, INSTITUT NATIONAL DE LA PROPRIETE INDUSTRIELLE, HELLENIC INDUSTRIAL PROPERTY ORGANISATION, FOUNDATION FOR RESEARCH AND TECHNOLOGY HELLAS FORTH, DRZAVNI ZAVOD ZA INTELEKTUALNO VLASNISTVO, 12 SZELLEMI TULAJDON NEMZETI HIVATALA, Camera di Commercio, Industria, Artigianato e Agricoltura di				

	Venezia Rovigo Delta – Lagunare, VIESOJI ISTAIGA LIETUVOS INOVACIJU CENTRAS, INSTITUTO NACIONAL DA PROPRIEDADE INDUSTRIAL, INTELLECTUAL PROPERTY OFFICE OF THE REPUBLIC OF SERBIA, CENTRUM VEDECKO TECHNICKYCH INFORMACII SLOVENSKEJ REPUBLIKY, TURK PATENT ENSTITUSU, THE PATENT OFFICE
Contact	Pauline THÉOPHANE, theophane@aerospace-valley.com , Tel. +335 56 84 54 41
Follow	http://www.innovaccess.eu/vip4sme-project  

L'objectif principal du projet VIP4SME (Value Intellectual Property for SMEs) est d'améliorer de manière durable les services en Propriété Intellectuelle (PI) fournis aux PME afin de leur permettre de mieux comprendre la valeur du capital intellectuel qu'elles créent et dont elles sont propriétaires, mais aussi de définir



des stratégies et des pratiques de gestion pour transformer ce capital en valeurs commerciales et gagner en compétitivité. Ce défi va être adressé conjointement par 31 Offices Nationaux de la Propriété Intellectuelle (ONPI) appartenant aux Etats Membres de l'Union Européenne et aux Etats associés participant au programme Horizon 2020, ainsi que 22 partenaires régionaux travaillant en étroite collaboration avec les ONPI et qui sont principalement des organisations de soutien aux entreprises. Des synergies avec d'autres parties prenantes de la propriété intellectuelle, et en particulier des organisations internationales (OEB, OHMI, Office Benelux de la Propriété Intellectuelle, OMPI), vont être créées. Les contenus des formations, les outils et les services de soutien en PI spécifiquement développés pour répondre aux besoins des PME vont être adaptés ou créés et mis à disposition des partenaires du projet afin d'améliorer les services de soutien en PI dans tous les pays participants. A travers un plan de mise en œuvre, définissant des objectifs quantitatifs pour chaque pays, et l'organisation du projet soutenant la mise en place de nouvelles formations et services en PI, au moins 3 500 PME bénéficieront d'activités de soutien en PI de haute qualité. Les activités de communications, incluses via le site innovaccess.eu, se concentreront sur des informations spécifiques comme la PI transfrontalière ou l'utilisation commerciale de la PI, ou sur la promotion des services et activités mise à disposition par le projet VIP4SME pour les PME.

GENERAL INFORMATION

Call	H2020-INNOSUP-2014-3				
Budget	3 M€	EU contribution	100%	Duration	48 months: 01/12/15-30/11/19
Coordinator	FRAUNHOFER GESELLSCHAFT ZUR FORDERUNG DER ANGEWANDTEN FORSCHUNG EV				
Partners	ASSOCIATION FRANÇAISE DES POLES DE COMPETITIVITE, LUXEMBOURG INSTITUTE OF SCIENCE AND TECHNOLOGY, BUSINESS UPPER AUSTRIA - OO WIRTSCHAFTSAGENTUR GMBH, DEUTSCHES PATENT- UND MARKENAMT, FRAUNHOFER GESELLSCHAFT ZUR FORDERUNG DER ANGEWANDTEN FORSCHUNG EV, PATENT OG VAREMAERKESTYRELSEN, MITTETULUNDUSUHING EESTI INTELLEKTUAALOMANDI JA TEHNOLOOGIASIIRDE KESKUS, INSTITUT NATIONAL DE LA PROPRIETE INDUSTRIELLE, HELLENIC INDUSTRIAL PROPERTY ORGANISATION, FOUNDATION FOR RESEARCH AND TECHNOLOGY HELLAS FORTH, DRZAVNI ZAVOD ZA INTELEKTUALNO VLASNISTVO, 12 SZELLEMI TULAJDON NEMZETI HIVATALA, Camera di Commercio, Industria, Artigianato e Agricoltura di				

	Venezia Rovigo Delta – Lagunare, VIESOJI ISTAIGA LIETUVOS INOVACIJU CENTRAS, INSTITUTO NACIONAL DA PROPRIEDADE INDUSTRIAL, INTELLECTUAL PROPERTY OFFICE OF THE REPUBLIC OF SERBIA, CENTRUM VEDECKO TECHNICKYCH INFORMACII SLOVENSKEJ REPUBLIKY, TURK PATENT ENSTITUSU, THE PATENT OFFICE
Contact	Pauline THÉOPHANE, theophane@aerospace-valley.com , Tel. +335 56 84 54 41
Follow	http://www.innovaccess.eu/vip4sme-project  